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Protokół wspólnego posiedzenia 
Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury  

w dniu 20 września 2016r. 
 
 
Posiedzenie rozpoczęła o godzinie 8:30 Pani  Regina Batycka, która  powitała przybyłych 
członków komisji i pracowników Urzędu Gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Regina Batycka 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan- Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy Kleszczewo 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Mirosława Radzimska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
Agnieszka Pakulska – Schoen – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Działalność OPS w Kleszczewie – Rodzina 500+ oraz działalność świetlic 
środowiskowych w okresie wakacji letnich. 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 1  
Sprawozdanie z działalności OPS w Kleszczewie – Rodzina 500+ oraz działalności świetlic 
środowiskowych w okresie wakacji letnich przedstawiła Pani Kierownik OPS Mirosława 
Radzimska. Pani Radzimska przedstawiła zadania jakie należą od OPS, a są nimi:  

• Pomoc społeczna 
• Świadczenia rodzinne 
• Fundusz alimentacyjny 
• Dodatek energetyczny 
• Dodatek mieszkaniowy 
• Stypendia szkolne 
• Świadczenia wychowawcze „Rodzina 500+” 
• Wspieranie rodziny (asystent rodziny i świetlice środowiskowe jako placówki 

wsparcia rodzinnego) 
• Przemoc w rodzinie (Zespół Interdyscyplinarny) 
• Zdrowie psychiczne (Klub samopomocy) 
• Duża rodzina (Karta Dużej Rodziny) 
• Niepełnosprawność (pomoc w orzekaniu o niepełnosprawności, niezdolności do 

pracy, rencie socjalnej, towarzyszenie w utrzymaniu relacji interpersonalnych) 
• Kombatanci (organizacja spotkań, pomoc w przygotowaniu wniosków o pomoc) 
• Uprawnienia do świadczeń opieki zdrowotnej 
• Profilaktyka zdrowotna (badania) 
• Alkoholizm i narkomania 
• Wolontariat w Stowarzyszeniu „Pomagam” 
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 (organizacja przedsięwzięć dla dzieci i młodzieży, seniorów, osób z 
niepełnosprawnością)  

Pani kierownik poinformowała że do zadań Pomocy Społecznej należy: 
• Pomoc w przezwyciężaniu trudnych sytuacji życiowych 
• Zaspokajanie niezbędnych potrzeb 
• Umożliwianie życia w warunkach odpowiadających godności człowieka 
• Zapobieganie sytuacjom trudnym 
• Podejmowanie działań zmierzających  do usamodzielnienia osoby, rodziny 
• Integracja społeczna  
• Praca socjalna służąca poprawie funkcjonowania osoby i rodziny, wzmocnienia jej 

aktywności i samodzielności życiowej, współpraca z instytucjami i organizacjami w 
tym celu.  

Pani Kierownik poinformowała, o rodzaju świadczeń, liczbie świadczeń liczbie rodzin 
objętych tymi świadczeniami i kwotach przeznaczonych na ten cel, a wszystkie te dane 
zostały zebrane w poniższej tabeli.   
 

Lp.  Rodzaj 
świadczenia  

Liczba 
świadczeń  

Liczba 
rodzin  

Liczba osób 
w rodzinach  

Kwota  

1.  Zasiłek stały 111  20  32  45284  

2.  Zasiłek okresowy  262  63  195  83234  

3.  Zasiłek celowy na 
bilet kredytowany  

1  1  1  22  

4.  Zasiłki celowe i 
celowe specjalne  

 93  308  51190  

5.  Zasiłki celowe na 
dożywianie  

108  19  50  11920  

 

Pani Kierownik dodała, że przeciętny zasiłek stały wynosi 407,96 zł, częstotliwość 
otrzymywania zasiłku stałego to – 5,5 m-ca. Przeciętny zasiłek okresowy to 317,69 zł, a 
częstotliwość otrzymywania zasiłku okresowego wynosi 4 m-ce. Średnia pomoc okresowa dla 
rodziny to 1321,17. 

Do powodów przyznawania zasiłków okresowych zostały zaliczone: 

Lp.  Powód (okoliczność)  l.św. l.rodzin  l.osób w 
rodzinie  

Kwota  

1.  Choroba  54  17  46  15511  

2.  Bezrobocie  40  12  25  13724  

3.  Niepełnosprawność  112  25  74  28359  
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4.  Brak możliwości 
utrzymania lub nabycia 
uprawnień do 
świadczeń z innych 
systemów 
zabezpieczenia 
społecznego  

7  3  6  2454  

5.  Inne np. konieczność 
zapewnienia opieki 
dziecku do lat 7  

49  15  65  23186  

 Razem     83234  
Około 20% bezrobotnych zarejestrowanych w PUP to klienci pomocy społecznej. 
Stopa bezrobocia w gminie Kleszczewo 2,99% (stan na 30 czerwca 2016). 
 
Pani Kierownik  przedstawiła również świadczenia niepieniężne w OPS do których należą: 

Lp.  Nazwa świadczenia  L. osób, 
rodzin  

L. osób w 
rodzinach  

Kwota  

1.  Posiłek  44  189  27370  

2.  Specjalistyczne usługi 
opiekuńcze  

2  7  2381  

3.  Program osłonowy  
(posiłek bez wywiadu)  

2  4  824  

4.  Domy Pomocy 
Społecznej  

10  10  142044  

5.  Poradnictwo 
specjalistyczne 
(psychologiczne)  

4  4  -  

6.  Praca socjalna  232  511  -  

7.  Składki zdrowotne  14  14  2841  

8.  Pobyt dzieci w rodzinach 
zastępczych  

4  -  3209  

 
6,7% mieszkańców gminy objętych było pomocą społeczną, 5,2% korzystało z pomocy 
pieniężnej, 2,6% korzystało z pomocy niepieniężnej oraz 1,7% objętych było tylko pomocą 
socjalną. 
Do powodów trudnej sytuacji życiowej zostało zaliczone: ubóstwo, niepełnosprawność, 
choroba, bezradność, ochrona macierzyństwa, bezrobocie, alkoholizm, bezdomność, sytuacja 
kryzysowa oraz w niewielkim stopniu narkomania. 
Pani Radzimska poinformowała, iż procentowy  stosunek problemów w stosunku do ogółu 
mieszkańców przedstawia się następujaco: 

• 2,8% mieszkańców dotyka ubóstwo, 
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• 0,6% mieszkańców gminy jest klientami z powodu bezrobocia 
• 1,7 % mieszkańców – klientów pomocy społecznej dotyka niepełnosprawność 
• u 1,5% klientów pomocy społecznej występuje choroba 
• u 2% klientów występują problemy opiekuńczo – wychowawcze i w prowadzeniu 

gospodarstwa domowego 
• u 0,4% podopiecznych występuje alkoholizm. 

 
Pani Kierownik poinformowała, że w postępowaniu w sprawie świadczeń z pomocy 
społecznej pracownik pomocy społecznej kieruje się dobrem osób korzystających z pomocy 
społecznej i ochroną ich dóbr osobistych oraz wymieniła zasady pracy socjalnej: 

• Kierowanie się dobrem osób i rodzin, którym się służy 
• Poszanowanie godności klientów pomocy społecznej i ich prawa do samostanowienia 
• Zapobieganie praktykom niehumanitarnym i dyskryminującym osobę, rodzinę, grupę 
• Tajemnica uzyskanych informacji od klienta pomocy społecznej 
• Udzielanie osobom zgłaszającym się o pomoc informacji pełnej, wyczerpującej, 

przekazu, pouczenia, pomocy (świadczeń) 
• Systematyczne kształcenie 

Jeżeli chodzi o świadczenia rodzinne to obejmują one : 
• Zasiłki rodzinne i dodatki (z tytułu urodzenia dziecka, urlopu wychowawczego, 

samotnego wychowywania, wychowywania w rodzinie wielodzietnej, kształcenia i 
rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego, rozpoczęcia roku szkolnego, podjęcia przez 
dziecko nauki w szkole poza miejscem zamieszkania) to częściowe pokrycie 
wydatków na utrzymanie dziecka 

• Świadczenia opiekuńcze ( zasiłek pielęgnacyjny, specjalny zasiłek opiekuńczy, 
świadczenie pielęgnacyjne) 

• Jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka („becikowe”) 
• Świadczenia rodzicielskie. 

Wydatki na świadczenia rodzinne zostały przedstawione w tabeli poniżej.  

Lp.  Rodzaj wydatku  L. świadczeń  Kwota  

1.  Zasiłki  1407  155198  

2.  Dodatek z tytułu urodzenia dziecka  7  7000  

3.  Dodatek z tytułu urlopu wychowawczego  46  17920  

4.  Dodatek z tytułu samotnego wychowywania  66  12210  

5.  Dodatek z tytułu kształcenia i rehabilitacji 
dziecka niepełnosprawnego  

75  7400  

6.  Dodatek na dojazdy do szkoły poza miejscem 
zamieszkania  

173  10899  

7.  Dodatek z tytułu rodziny wielodzietnej  205  18450  

 Razem  1979  229077  
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Świadczenia opiekuńcze to: zasiłki pielęgnacyjne, o liczbie świadczeń 651, a koszt tych 
świadczeń to: 99 603zł. Świadczenia pielęgnacyjne o liczbie 126 na kwotę 163 237zł. Razem 
daje to liczbę 777 świadczeń a ich kwota to  262 840zł.   
Były 42 zapomogi z tytułu urodzenia dziecka, na kwotę 42 000zł., a świadczeń rodzicielskich 
było 57 na kwotę 52 777zł.  
Pani Kierownik poinformowała, że na stan 30 czerwca 2016r. 232 rodziny pobierały 
świadczenia rodzinne. Zasiłki rodzinne pobierało 130 rodzin, w tym: na jedno dziecko  – 39 
rodzin, na 2 dzieci – 59 rodzin, na 3 dzieci– 27 rodzin, na 4 i więcej dzieci  – 5 rodzin ( wg 
stanu z 30 czerwca 2016). 
Fundusz alimentacyjny ( FA) przyznawany jest w przypadku bezskutecznej egzekucji, przy 
spełnieniu kryterium dochodowego, osoba uprawniona ma zasądzone alimenty oraz gdy 
osoba zobowiązana nie wywiązuje się z obowiązku płacenia alimentów. Na stan 30 czerwca 
2016r. liczba tych świadczeń to 181 na kwotę 74630zł., w tym  21 rodzin pobierało 
świadczenie z FA, i było 29 uprawnionych (dzieci). 
Pani Kierownik poinformowała, że kwoty zwrócone przez dłużników alimentacyjnych to   
8529, 35 zł, w tym budżet państwa 6827,82 zł. Stan należności z tytułu wypłaconych 
świadczeń z FA to 736 869zł. 
Pani Kierownik poinformowała również, że osoby uprawnione do świadczeń z FA 
wychowywanych przez osobę pozostającą w związku małżeńskim z osobą zobowiązaną do 
alimentacji wobec osoby uprawnionej w liczbie 1 osoba, osoby uprawnione do świadczeń z 
FA wychowywane przez osobę pozostającą w związku małżeńskim z osobą niezobowiązaną 
do alimentacji wobec osoby uprawnionej w liczbie 4 osoby, osoby uprawnione do świadczeń 
z FA wychowywane przez rodzica niepozostającego w związku małżeńskim w liczbie osób 
24. 
Dodatek energetyczny skierowany jest do odbiorcy wrażliwego energii elektrycznej, który ma 
przyznany dodatek mieszkaniowy, jest równocześnie stroną umowy kompleksowej lub 
umowy sprzedaży energii elektrycznej z przedsiębiorstwem energetycznym i zamieszkuje w 
miejscu dostarczania energii elektrycznej. Minister ogłasza kwotę dodatku dla gospodarstw 
domowych w zależności od liczby członków (11,29; 15,68; 18,81) korzystają z tego dodatku 
2 rodziny – 149,16zł.  
Dodatek mieszkaniowy przysługuje: najemcy, podnajemcy, osobie posiadającej tytuł prawny 
do lokalu, osobie nieposiadającej tytułu, a oczekującej na lokal socjalny, osobie mieszkającej 
w lokalu, do którego przysługuje jej spółdzielcze prawo do lokalu oraz osobie będącej 
właścicielem lokalu. Z takiego dodatku w Gminie korzysta 5 rodzin – 5 325,08 zł w tym 1 
rodzina zasób gminny  (454,52), 2 rodziny wspólnota mieszkaniowa (2121), 2 rodziny zasób 
prywatny (2749,56). 
Stypendia szkolne mają charakter socjalny polegający na pomocy edukacyjnej (przybory 
szkolne, komputery, gry edukacyjne, buty sportowe, stroje sportowe, wycieczki szkolne, 
basen itd., korepetycje, dodatkowe lekcje), objętych 30 rodzin, 55 dzieci – 37099,20zł. 
 
Pani Kierownik poinformowała, że świadczenie wychowawcze „Rodzina 500+” ma na celu 
częściowe pokrycie wydatków związanych z wychowaniem dziecka (opieka, zaspokojenie 
jego potrzeb życiowych). Według stanu na 31 sierpnia 2016r. 
 

Lp.  Wyszczególnienie  Liczba  Kwota  

1.  Wnioski 
W tym: a) forma papierowa 
             b) forma elektroniczna 

805 
488 
317  

 

2.  Decyzje administracyjne 
W tym: a) odmowne  

799 
33  
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3.  Świadczenia wychowawcze 5052  2520851  

4.  Rodziny mające ustalone prawo do świadczenia 
wychowawczego  

747  

Są 23 rodziny z ustalonym prawem do świadczenia wychowawczego na pierwsze dziecko w 
sytuacji, gdy członkiem rodziny jest dziecko legitymujące się orzeczeniem o 
niepełnosprawności albo umiarkowanym lub znacznym stopniu niepełnosprawności, oraz 93 
rodziny z ustalonym prawem do świadczenia wychowawczego na pierwsze dziecko w 
sytuacji, gdy jest ono jedynym dzieckiem (zgodnie z wnioskiem). 
 
Wspieranie rodziny oparte o działania przywracające rodzinie zdolności do funkcji 
opiekuńczo- wychowawczych w postaci: 
1) Asystenta rodziny 
2) Placówki wsparcia dziennego/ świetlice środowiskowe 
ASYSTENT RODZINY: analizuje sytuację rodziny i środowiska rodzinnego, bada przyczyny 
kryzysu, wzmacnia rolę i funkcję rodziny, rozwija umiejętności opiekuńczo- wychowawcze 
rodziny, podnosi świadomość w zakresie funkcjonowania rodziny, pomaga w integracji 
rodziny. Asystent miał pod opieką 12 rodzin w tym jedną rodzinę zobowiązał sąd do 
pracy z asystentem rodziny. Wydatki na wynagrodzenie asystenta 19163zł  
Świetlice Środowiskowe to opieka i wychowanie, pomoc w nauce, organizacja czasu 
wolnego, zabawy, zajęcia sportowe, rozwijanie zainteresowań. Na terenie Gminy działają 2 
świetlice funkcjonujące przez cały rok (Kleszczewo, Tulce) z liczbą miejsc 45, z przeciętną 
liczbą uczestników 32. Wydatki 23819zł. Godziny działalności 13.30-17.30 
W okresie wakacji działały świetlice: 
a) W Śródce, w czwartek, w miesiącach lipiec i sierpień (15.30-17.30) 
b) W miesiącu sierpień: 
- w Komornikach, we wtorki i czwartki (9.00-13.00) 
- w Nagradowicach, w poniedziałki i piątki (9.00-13.00) 
- w Gowarzewie, w środy (9.00-13.00). 
 
Uczestnicy świetlic wakacyjnych: 

Lp.  Miejscowość  Liczba 
dzieci  

Kwota 
(na drugie śniadanie lub podwieczorek)  

1.  Śródka  15  201,06  

2.  Nagradowice  19  113,70  

3.  Komorniki  19  Razem z Kleszczewem  

4.  Gowarzewo  4  38,58  

5.  Kleszczewo  18  188,20  

6.  Tulce  10  64,80  

 Razem  85  606,34  

 
 
Pani Kierownik poinformowała, że w ramach integracji z dziećmi z rodzin asystenta 
uczestnicy świetlic środowiskowych turystycznie odwiedzili Toruń i uczestniczyło w tym 
wydarzeniu 45 dzieci.  
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Pani Kierownik poinformowała, że w ramach świetlic środowiskowych (stałych) jest 
realizowany program „Za Pan Brat z Kulturą” – dotowany ze środków Wojewody Wlkp. – 
objęto 27 wychowanków którzy uczestniczyli: 

• W MAJU WYCIECZKA DO BRAMY POZNANIA I MUZEUM ROGALOWEGO 
W POZNANIU 

• W CZERWCU WIZYTA W MULTIKINIE W POZNANIU 
• W SIERPNIU WIZYTA W KINEPOLIS W POZNANIU 
• W PAŻDZIERNIKU planowana jest  WIZYTA W TEATRZE MUZYCZNYM 
• W PAŻDZIERNIKU planowana jest  WIZYTA W PALMIARNI I NA STADIONIE 

W POZNANIU. 
 
Przemoc w Rodzinie: to naruszenie podstawowego prawa człowieka, w tym prawo do życia i 
zdrowia oraz poszanowania ich praw i wolności. 
W ramach tej działalności zakupiono ulotki, które przekazano do szkół, przychodni: 
a) Profilaktyka przemocy domowej – sprawca” 
b) „Profilaktyka przemocy w rodzinie – promocja procedury Niebieska Karta” 
Łączny koszt to 1630 zł. 
Pani Radzimska poinformowała, że wpłynęło 6 Niebieskich Kart, a 1 sprawa została 
zakończona. W jednej rodzinie 4 Karty, w 1 sprawie sprawca został umieszczony w areszcie. 
W związku z tymi pracami obradowały 4 grupy robocze.  
Pani Kierownik poinformowała, że utworzono klub samopomocy, który jako ośrodek 
wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi wspiera w samodzielności życiowej, 
integracji społecznej, edukacji. Objętych 11 osób i 2 członków rodziny. Wydatek – 38619zł. 
KARTA DUŻEJ RODZINY: wpłynęło 13 WNIOSKÓW (RODZIN) NOWYCH i 67 
wniosków UPRAWNIONYCH, KOSZT 174 ZŁ, 3 KARTY DLA CZŁONKA RODZINY 
WIELODZIETNEJ, KTÓRY BYŁ JUŻ JEJ POSIADACZEM.  
OPS w Kleszczewie prowadził też badania profilaktyczne takie jak badania mammograficzne 
czy badania HPV. 
OPS zajmuje się też wolontariatem, w czerwcu został zorganizowany koncert operetkowy dla 

seniorów. Funkcjonuje „Teatromania”(Wrzesień – Teatr Muzyczny w Poznaniu, Październik 
- Teatr Muzyczny w Poznaniu, Listopad – Teatr Nowy w Poznaniu), a także „Animacje w 
Klubie Seniora w Kleszczewie”, „Arteterapia i rekreacja dla osób z niepełnosprawnością”,  
Zorganizowany „Święty Mikołaj 2016” dla osób z niepełnosprawnością -  impreza w grudniu 
( poszukiwanie sponsorów), czy „Z Kleszczewa nad morze” 8 dniowy pobyt nad morzem w 
Ośrodku Rehabilitacyjno – wypoczynkowym w Dąbkach osób z niepełnosprawnością z 
osobami towarzyszącymi (45 osób). 

Pani Radzimska poinformowała, że realizowany jest PROGRAM POPŻ-Luty 2016 (276 
osób). Zebrano 14.660,4 kg (makaron, olej, płatki kukurydziane, ser topiony, ser 
dojrzewający, ryż, kasza, mielonka wieprzowa, kawa zbożowa, koncentrat pomidorowy, 
cukier, klopsiki w sosie własnym) o łącznej wartości 50100,67zł, a koszt dowozu wyniósł 
492zł.  
 

Pani Kierownik  przedstawiła porównanie dotyczące liczby klientów I półrocza 2016 do I 
półrocza 2015, które przedstawia się następująco : 
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Rok  Liczba 
rodzin 
ogółem  

Liczba osób 
w rodzinach 

ogółem  

Zasiłki 
stałe  

Zasiłki 
okresowe  

Zasiłki 
celowe  

Posiłek  

2015  271  619  14  60  75  43 
(79osób)  

2016  232  511  20  63  93  44 
(83osoby)  

 
Pani Donata Michałowska zadała pytanie pani Kierownik w jaki sposób OPS mobilizuje i 
pomaga znaleźć pracę osobie bezrobotnej. Pani Kierownik poinformowała, ze OPS stara się 
wspierać szukających pracę przez pomoc w jej znalezieniu, mobilizuje do działania zachęca 
do rejestracji w PUP. Stara się pomagać przez Zakład Komunalny.  
Pani Batycka podziękowała Pani Kierownik za przedstawienie informacji. 
 
Ad 2. 
W sprawach bieżących przedstawione zostały projekty uchwał w następujących sprawach: 

• projekt Uchwały Nr XX/144/2016 w sprawie zaliczenia drogi  do kategorii dróg 
gminnych przedstawiła Pani Sekretarz. Sekretarz poinformowała, że Zarząd Powiatu w 
Poznaniu pismem Nr WD.7110.19.2016.ST zwrócił się do Wójta Gminy Kleszczewo  o 
wyrażenie opinii  w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej nr 2442P relacji 
Czerlejno-Markowice na terenie gminy Kleszczewo na odcinku od granicy gminy do 
miejscowości Markowice, na długości 1km oraz wyrażenia woli jej przejęcia. Zdaniem 
Zarządu Powiatu w/w droga  nie spełnia wymogów  drogi powiatowej określonych w art. 6a 
ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (tekst jednolity  Dz. U. z 2015 
poz. 460), natomiast stanowi uzupełnienie sieci dróg służących  wyłącznie lokalnym 
potrzebom. Pan Wójt  zaopiniował pozytywnie przedmiotowy wniosek i wyraził wolę jej 
przejęcia jednocześnie  wnosząc o wykonanie  na w/w drodze nawierzchni asfaltowej o 
długości około 320 mb. 
 Zgodnie z art. 7 ust. 2 ustawy o drogach publicznych zaliczenie do kategorii dróg gminnych 
następuje w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu powiatu. 
Projekt uchwały został przesłany do Zarządu Powiatu w Poznaniu w celu wyrażenia opinii  
dotyczącej zaliczenia do kategorii drogi  gminnej drogi powiatowej nr 2442P. 
Pan Szafrański zapytał czy jest to droga gruntowa. Pani Sekretarz odpowiedziała, że na 
pewnym odcinku jest to droga asfaltowa. Pani Sekretarz dodała, że przekazanie tej drogi 
nastąpi z dniem 1 stycznia 2017r.  
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 

• projekt Uchwały Nr XX/145/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działki położone w Kleszczewie, Tulcach i Gowarzewie przedstawiła Pani Sekretarz. 
Poinformowała, że projekt tej uchwały dotyczy  działek położonych  w Kleszczewie, Tulcach 
i Gowarzewie. 
Obszar proponowanych zmian określają załączniki do niniejszej uchwały, i tak: 
Załącznik nr 1 – to wniosek Wójta Gminy, zmiana dotyczy zmiany przeznaczenia terenu 
Zakładu Komunalnego w Kleszczewie 
Załącznik Nr 2  -  to wniosek mieszkańca- właściciel działki złożył wniosek do Starostwa 
Powiatowego o pozwolenie na budowę, ale ze względu na niezgodność projektowanej 
inwestycji z zapisami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zostało 
odmówione wydanie takiej decyzji. Pani Sekretarz poinformowała, że nie cały obszar działki 
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jest objęty planem, stąd konieczność dokonania zmiany. Podjęcie tej uchwały jest podstawą 
do wszczęcia procedury zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na tym terenie.  
Załącznik Nr 3 -  to wniosek mieszkańca wydzielone działki nie w pełni objęte są zapisami 
planu, stąd konieczność dokonania zmian.  
Pani Sekretarz przedstawiła mapy przebiegu obecnych granic  wynikających z  planu 
zagospodarowania przestrzennego oraz omówiła  proponowany przebieg tych granic po 
zmianach miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo.  
Pan Szafrański zapytał z czego wynikają różnice w przebiegu granic przeznaczenia terenów w 
omawianym terenie dotyczącym Tulec. Pani Pakulska – Schoen poinformowała, że sposób 
robienia map kilkanaście lat temu był zupełnie inny niż teraz. Obecny system tworzenia map 
uwidocznił pewne braki i w związku z tym konieczne jest nowe dokładne sprecyzowanie 
przebiegu granicy przeznaczenia terenu.  
Pan Szafrański poinformował, że zgodnie z tym jakie informacje otrzymał od mieszkańców 
Tulec właściciel działki, o której mowa w zał. 2 do uchwały chce wykorzystywać teren jako 
usługowo –magazynowy gdyż chce tam umiejscowić punkt handlujący używanymi częściami 
samochodowymi. 
Pani Sekretarz poinformowała, że właściciel wnosi o objęcie całej działki obszarem 2MJ, 
który chce zabudować  budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym, jest to funkcja podstawowa 
w mpzp i budynkiem usługowo magazynowym jako funkcja uzupełniająca w mpzp. 
Pani Kubiak – Schoen poinformowała, że nie ma takiej możliwości by wśród budynków o 
przeznaczeniu mieszkalnym wprowadzić działalność uciążliwą dla mieszkańców.  
Pani Sekretarz poinformowała, że podjęcie takiej uchwały jest podstawą do wszczęcia 
procedury zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na tym terenie. Ostateczna 
decyzja w sprawie uchwalenia tej zmiany jest możliwa po przeprowadzeniu procedury 
wynikającej z ustawy o planowaniu przestrzennym. 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu tej uchwały. 
 

• projekt Uchwały Nr XX/146/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
Pani Skarbnik poinformowała, że do planu budżetu po stronie dochodów i wydatków 
wprowadza się dotacje na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej: w rozdziale 
80110   34.273,93 zł z przeznaczeniem na  wyposażenie szkół w podręczniki, materiały 
edukacyjne  lub materiały ćwiczeniowe oraz w rozdziale  85212   89.936,00 zł  z 
przeznaczeniem na  świadczenia rodzinne  i alimentacyjne. 
Po stronie dochodów w rozdziale 75814 wprowadzono różnicę dotacji  w wysokości 
34.273,93 zł  wynikającą z  rozliczenia zrealizowanych wydatków z Funduszu sołeckiego za 
2015r.  
W dziale 600 Transport i łączność wprowadzono dotację z tytułu pomocy finansowej na 
pokrycie części wydatków komunikacji autobusowej na odcinku Gowarzewo – Swarzędz 
Rynek w wysokości 97.360,00zł. 
Po stronie wydatków za wyjątkiem wydatków pokrytych z dotacji, środki zwiększono w 
dziale 801 Oświata i wychowanie na  przedszkola o 4.000,00 zł, i kształcenie specjalne 
5.000,00zł. 
W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększono środki na budowę 
oświetlenia ulicznego 43.364,91 zł, na remont pokrycia dachowego na budynku wspólnoty w 
Kleszczewie (udział Gminy dotyczy OPS) 25.000,00 zł. W dziale 926 Kultura fizyczna 
wprowadzono środki na uzupełnienie wyposażenia boisk w Tulach tj. przy szkole i przy ul. 
Sportowej (ogrodzenie, piłkochwyty, bramki do piłki nożnej,  słupki i siatka do piłki 
siatkowej, siatka do piłkochwytów) 45.000,00 zł oraz projekt boiska w Markowicach 
5.000,00 zł. 
Pani Skarbnik omówiła również załącznik nr 1 do Uchwały Nr XX/146/2016 – Zmiana planu 
budżetu gminy na 2016r., załącznik nr 2 – Zmiany planu wydatków budżetu gminy na 2016r., 
załącznik 2a – zmiany planu wydatków majątkowych na 2016r., a także załącznik nr 3 
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dotyczący zmiany dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami w 2016r. W 
załączniku nr 4 Pani Skarbnik omówiła zmiany planu wydatków na projekty realizowane w 
ramach Funduszu Sołeckiego na 2016r.  
Pani Donata Michałowska zadała pytanie czy w ostatnim czasie były zakupione nowe tablice 
multimedialne. Pani Skarbnik poinformowała, że takiego zakupu w ostatnim czasie nie było. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej Uchwały. 
 
W dalszej części posiedzenia : 
●  Pani Sekretarz  poinformowała, że w porządku obrad znajduje się pkt. dotyczący podjęcia 
uchwały w sprawie przekazania sieci elektroenergetycznej instalacji oświetlenia drogowego. 
Projekt uchwały Nr XXI/147/2016 sporządzony zostanie po opinii wyrażonej przez 
poszczególne komisje rady gminy. 
Projekt uchwały dotyczy  wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie sieci 
elektroenergetycznej instalacji oświetlenia drogowego na rzecz ENEA Oświetlenie Sp.z o.o. 
w Poznaniu.   Wartość sieci oraz zakres przedmiotowy określony zostanie po uzyskaniu opinii 
poszczególnych komisji.  Przekazanie sieci  nastąpić miałoby na następujących zasadach. 
ENEA Oświetlenie jest spółka prawa handlowego, która prowadzi  działalność  gospodarczą 
w obszarze projektowania, budowy i eksploatacji oświetlenia drogowego. Gmina dysponuje 
określonymi składnikami majątku oświetleniowego i mogłaby je nieodpłatnie przekazać 
ENEA Oświetlenie w zamian za poczynienie przez ENEA Oświetlenie  określonych 
inwestycji  w Gminie Kleszczewo, w swojej wartości nie  niższej niż wartość przekazanego 
majątku.  
Inwestycja miałaby polegać na budowie na terenie Gminy Kleszczewo określonej 
infrastruktury oświetleniowej, która będzie służyła realizacji zadań własnych gminy. Nowa 
inwestycja pozostanie własnością ENEA Oświetlenie. Szczegółowe warunki przekazania sieci 
elektroenergetycznej instalacji oświetlenia ulicznego określonego określiłaby  umowa. 
Pani Sekretarz poinformowała, że na terenie gminy obecnie jest  746 lamp z tego 577 najeży 
do ENEA, a 169 to są lampy należące do Gminy w tym 37 lamp to lampy kulowe.  
Pani Sekretarz poddała pod dyskusję   zasadność przekazania w/w oświetlenia.  
Pani Batycka wyraziła swoje zdanie, że to jest na pewno korzyść jeśli chodzi z punktu 
widzenia mieszkańca, który czeka na oświetlenie swojej ulicy.  
Pan Szymczak zapytał czy wówczas jeśli będzie przekazanie kto ponosi koszty napraw. Pani 
Skarbnik wyjaśniła że koszty napraw będą dalej leżały po stronie Gminy. 
Pan Wawrzyniak poprosił o przygotowanie zestawienia tego ile Gmina ma lamp ile 
potrzebuje oraz jakiego rzędu będą to wydatki gdy gmina by to wykonywała, oraz ile w 
zamian za przekazanie gmina zyska nowych punktów oświetlenia i że warto to 
przekalkulować. Pan Wawrzyniak zadał jeszcze pytanie, która gmina już dokonała takiego 
przekazania. Pani Sekretarz poinformowała, że z rozmów z Panem Wójtem wynikało, że 
takiego przekazania dokonała gmina Oborniki.  
Ustalono, iż przed podjęciem  ostatecznej decyzji na sesji radni otrzymają zestawienie 
wartościowe i ilościowe  przekazywanego majątku. 
 
● Pani Sekretarz  poprosiła również członków komisji  o wyrażenie opinii ws. budowy 
świetlicy w Nagradowicach. Dodała, że jest propozycja budynku świetlicy o powierzchni  ok. 
200m2, a środki na ten cel w pierwszej kolejności mogłyby być pozyskane z funduszy 
europejskich. W chwili obecnej chodzi o przeznaczenie środków finansowych na wykonanie 
projektu  a to koszt ok. 30 – 40 tys. zł. 

Pan Wójt dodał, że lokalizacja świetlicy nie jest  jeszcze przesądzona, brane są pod 
uwagę dwa miejsca -  przy boisku sportowym lub przy placu zabaw, są to lokalizacje 
najbardziej atrakcyjne.  
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Pani Donata Michałowska poinformowała, że mieszkańcy powinni być bardzo 
zadowoleni z budowy świetlicy 

Pan Wójt poinformował, że będzie zebranie wiejskie, na którym przedstawiony 
zostanie plan i zakres wykonanych prac. Pan Wójt poinformował, że podjęcie tych czynności 
jest niezbędne  aby być przygotowanym na pozyskanie ewentualnych funduszy z Unii 
Europejskiej.  
 
 
 
O godzinie 12:30  przewodnicząca obradom Pani Regina Batycka podziękowała za udział i 
zamknęła posiedzenie.  
 
 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Joanna Jankowiak             Przewodnicząca komisji  
 

Regina Batycka 
 

 


